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GFB harisnyák r í m i n d e n párért szavatosság. P o I , 4 k 
Testvéreknél 

tudomásul az ehsmeró szavakat és azt tolmácsol-
ni fogja a rendezőbizottságnak. 

Dr. Pap Róbert szintén naptrend elótt szólalt 
fel és ecsetelte 

a tanyai nép súlyos helyzetét, am i 
a takarmánvhiány következtében 

lépett fel. 

Szóvátette, hogy a mult héten gazdaküldóttség 
járt a polgármesternél és széksebbkörü takar-
mányellátási akció megszervezését kérte. Szerin-
te a gazdasági tanácsnoknak és a város gazda-
sági felügyelőinek kellene kezébe venni az akciót, 
a Gazdasági Egyesület annál kevésbé tud ered-
ményt etekintetben elérni, mert csupán tagjai-
nak az igényét elégíti ki. Az egyesületnek a na-
gyobb gazdák a . tagjai, a kisebb, elesettebb gaz-
dák nem. 

Vitéz dr. Shvoy Kálmán: A Gazdasági Egye-
sület nemcsak a tagjainak, hanem mindenki más-
nak az igényeit is kidégiti. 

Dr. Pap Róbert: Ugy tudom, hogy a Gazdasági 
Egyesület csak a tagjainak igényeivel törődik. 
Erről beszélt a gazdaküldöttség is, a lapok is fog-
lalkoztak a dologgal és nem cáfolta meg az egye-
sület. 

Dr. Pap Róbert ezután azt kérte, hogy burgo-
nya-akció megindítását is forszírozza ki a város 
a kormánynál. 

A polgármester válaszában kifejtette, hogy 
Igazat ád dr. Pap Róbertnek és maga is azt vallja, 
ja, hogy ilyen jelentős akciót magának a haló-
ságnak kell a kezébe venni. Ilyenértelmü felter-
jesztést küldött már a földművelésügyi miniszter-
nek és reméli, hogy az egész akció olyan irány-
ban fog lebonyolódni, ahogy azt dr. Pap Róbert 
felszólalásában kívánta. 

Lájer Dezső napirend előtt 

a 48 órás munkahétre 

vonatkozó rendeletet tette szóvá. .Kifejtette, hogy 
jóllehet a rendelet már hetekkel előbb életbelépett, 
Szegeden az asztalosmesterek egyrésze nem tartja 
be a nyolcórás munkaidót. Budapesten egy asz-
talosmestert 100, egy másikat 70 pengőre bün-
tettek a rendelet kijátszása miatt. Szegeden nem 
akarnak az aszalosmunkások feljelentéssel élni, 
hanem azt kérik a polgármestertől, hogy az ipar-
hatóság utján hivja fel az asztalosmestereket, 
hogy a '18 órás munkahét be nem tartása bünte-
tést von maga után-

A polgármester és a kisgyűlés is hozzájárult 
a kérelem teljesítéséhez. 

A hosszú napirendelőtti vita után kezdte meg 
a kisgyűlés a tulajdonképpeni 

tárgysorozat 

tárgyalását. Az első pont a Zsótér-ház tatarozá-
sára a hitel kijelölése volt. A kisgyűlés elhatároz-
ta, hogy a „gázgyári pénzek"-et jelöli meg fede-
zetként. 

Ugyancsak gyorsan végzett a kisgyűlés a kö-
vetkező ponttal: a Wagner-fürdő megvételének 
ügyével. Vitéz dr. Shvoy Kálmán az üzemi bizott-
ság szempontjából világította meg az ügyet' és az-
zal a kérdéssel foglalkozott, hogy a "Wagner-fürdő 
konkurrenciát csinál-e a városi fürdőnek? Le-
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egyszerűsítve az ügyet azt a nézetet vallja, hogy-
ha a városnak van pénze, vegye meg a fürdőt, ha 
nincs, akkor ne foglalkozzon a dologgal. 

A polgármester felvilágosításai után a kisgyű-
lés nem fárult hozzá a vételhez. 

Hozzászólás nélkül fogadta el ezután a kisgyű-
lés a napirend többi pontjait, amelyek földhaszon-
bérlők építési ügyeivel foglalkoznak. Egy városi 
házban lakó trafikos lakbérhátralökának rendezé-
se váltott la nagyobb vitát Dr. Tonelli Sándor 
kifogásol a, hogy a városi házakban magas a 
hátralék. Dr. Pap Róbert megfelelő intézkedést 
sürgetett. 

Dr. Simkó Elemér tiszt? főügyész válaszában 
közölte, hogy ezidőszerint 45.000 pengő a városi 
házaknál a hátralék. Vdtrosi alkalmazott mindösz-
sze 450 pengő lakbérrel tartozik, a többi hátralék 
pedig biztosítva van-

A polgármester bejelentette, hogy a legközeleb-

bi kisgyűlés elé terjeszti a lakbérfcátraléfkosok 
névsorát 

A benzinkutak után fizetendő köztél-használati 
dijak mérséklésénél dr. Tonelli Sándor szólalt 
fel, majd vitéz Shvoy Kálmán arra hívta feí a ha-
tóság figyelmét, hogy a transkontínentális ut épí-
tése időszerűvé teszi a benzinkutak jobb elhelye-
zésének tanulmányozását. Rá kell szorítani a ben-
zinkuttulajdonosokat, hogy külföldi mintára dí-
szes és állandóan permanenciában lévő kutakat 
állítsanak fel a főútvonalakon és a város bejára-
tánál. 

Hozzájárult ezután a kisgyűlés, hogy az Alföld-
kutató Bizottság, valamint a Szegeovidéüd Gyü-
mölcstermelők Egyesülete földbér, gyümölcsfa-
csemete és növényvédelmi szerek utáni hátralé-
kát elengedje a város. 

Ezután még tóbb kisebb ügyet tárgyalt a kis-
gyülés, amely 6 óra tájban ért véget 
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A földművelési minisztérium 
engedélyezi a strandfürdő felépítését 

az újszeged! ártéren 
(A Délmagyarország munkatársától.) A strand-

bizottság legutóbbi ülésén — mint emlékezetes —, 
felmerült az a kérdés is, hogy van-e árvédelmi 
akadálya a Tisza hullámterében való építkezés-
nek. A polgármester kérdésére Szirányi Béla, a 
folyammérnöki hivatal nemrégen nyugalombavo-
nult vezetője kijelentette,' hogy megítélése szerint 
elvi akadálya nincs a hullámtérbe való cölöpös 
építkezésnek, a vízjogi törvények csak a massziv 
építkezéseket tiltják meg, de a pillérekre való 
építkezést a földmüvelésügyi minisztérium enge-
délyezheti. A fontos csak az, hogy a védőtöltés 
szabadon hozzáférhető maradjon-

Ezt a szakvéleményt megerősítette most az a 
felvilágosítás, amelyet dr. Pálfy József polgármes-
ter kapott a föld müvelésügyi minisztérium viz-
jogi osztályában. A polgármester csütörtökön uta-
zott Budapestre dr. vitéz Szabó Géza pénzügyi ta-
nácsnok társaságában és szombaton délelőtt ér-
kezett vissza. Elmondotta, hogy utjának egyik 
legfontosabb célja a strand ügy tisztázása volt. A 
földművelésügyi minisztérium vízjogi osztályában 
Szivessy Tibor és Mattyók Aladár műépítészek, a 
Szokol Wilibád-féle ajánlat tervezői társaságában 
jelent meg és a felmerült kérdést előttük tárgyal-
ta le. A minisztérium illetékes közegei közölték, 
hogy a hullámtérben való cölöpös építkezésnek 
nincs elvi akadálya, de kívánatos, hogy az éplt-
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teíjesen jókarban lévő nagyobb mennyiségű üres 
hasznzált hordó, 100 litertől 700 Üt. nagyságban. 
Hegtekinthető Szeged, L«őw Lipót ucea 15 szám. 
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kezés ne a hid közvetlen közelében történjék 
meg, mert ha a hid mellett építené fel a város a 
strandot, megtörténhetne, hogy téli jégzajlás 
idején a hid pillérei és a strand betonoszlopai 
között veszélyes jégtorlaszok keletkeznének. A 
hídtól megfelelő távolságban a minisztérium fel-
tétlenül engedléyezné a cölöpös építkezést a Ti-
sza hullámterében is. 

Mattyók Aladár és Szivessy Tibor ezek után 
közölték a polgármesterrel, hogy terveiket a mi-
nisztérium szakvéleménye alapján átdolgozzák a 
Tisza hullámterére. A minisztérium közlése nagy 
mértékben megkönnyíti a strandprobléma megol-
dását ' 

Magyar eredmények 
a berlini ötös tornán 

Berlin, augusztus 31. Szombaton kezdődött a 
berlini Poststadionban az öt nemzet atlétikai via-
dala. Az első nap pontversenyének állása szerint 

1. Németország 35 ponttal, 2. Svédország 26.5 
ponttal, 3. Magyarország 20.5 ponttal, 4. Japán 1SJ 
ponttal, 5. Olaszország 5 ponttal. Részletes ered-
mények: 

200 méteres síkfutásban 1- Sir (Magyarország) 
21.4 mp, 2. Stendberg (Svédország), 3. Necker-
mann (Németország). 

Magasugrásban 1. Asakuma (Japán) és Wein-
kötz (Németország) 190 em, 2. Lundouist (Svéd-
ország) és Bódosi (Magyarország) 185 cm. 

Sulydobásban 1. Wölke (Németország) 16 ni 21 
cm, német rekord. 2. Darányi (Magyarország) 
15.32 m, 3. Berg (Svédország) 14.99 m. 

i00 méteres síkfutásban 1. Wachenfeld (Svéd-
ország) 48.6 mp, 2. Haman (Németország), 3. Ta-
vernari (Olaszország), 4. Zsitvay (Magyarország). 

Gerelyvetésben 1. Stöck (Németország) 71.05 m, 
2. Horváth (Magyarország) 65.91 m, 3. Naga© (Ja-
pán) 64.69 m. 

Távolugrásban 1- Leiéhan (Németország) 778, 
2. Taima (Japán), 3. Stenouist (Svédország), 4. 
Koltai (Magyarország). 

110 méteres gátfutásban 1. Liedman (Svádor-
ország) 14.08 mp, 2. Wegner (Németország), 3. 
Kovács (Magyarország.) 

5000 méteres síkfutásban 1. Johnson (Svédor-
szág) 14 perc 56.2 mp., 2. Siring (Németország), 
3. Coratti (Olaszország). 

4x100 méteres stafétában 1. Németország, 1 
Magyarország 3, Svédország. 

HUNGÁR IA—PHÖBUS 2:0 (2:0). Nemaeti 
Ligabajnoki mérkőzés. 


